
Prijaté opatrenia na základe vyhodnotenia prieskumu 

názorov študentov na predmet a učiteľa z letného 

semestra 2022/2023. 

 

Vedúci katedier uskutočnili pohovory s vyučujúcimi, na ktorých prediskutovali 

negatívne, ako aj pozitívne hodnotenia zo strany študentov. Negatívne hodnotenia sa týkali 

najmä komunikácie učiteľov so študentmi, náročnosti predmetov a formy a organizácie výučby 

a hodnotenia predmetov. 

Pri konfrontovaní vyučujúcich s negatívnymi hodnoteniami sa v niektorých prípadoch 

zistilo, že tieto hodnotenia môžu byť dôsledkom toho, že študenti nesprávne pochopili 

vyjadrenia vyučujúcich. Vyučujúci boli poučení o potrebe primeraného a zrozumiteľného 

vyjadrovania sa.  

Niektoré nedostatky, na ktoré upozornili študenti, sa týkajú vysokej náročnosti 

predmetov. Táto subjektívne hodnotená vysoká náročnosť súvisela s tým, že: 

a) predmet je určený pre študentov rôznych študijných programov, ktoré ponúkajú rôzny 

základ pre absolvovanie predmetu; 

b) na predmete boli prezentované zložité príklady a prípadové štúdie; 

c) chýba aktuálna učebnica alebo zbierka príkladov. 

Náročnosť spôsobená atribútom a) vznikala najmä z dôvodu prechodu zo „starých“ 

študijných programov na študijné programy zosúladené so štandardmi SAAVŠ a v budúcnosti 

by takýto problém mal byť eliminovaný, a to vďaka: 

• študijným plánom „nových“ študijných programov a  

• oboznámení učiteľov o rozdielnych poznatkoch študentov z rôznych študijných 

programov, vďaka čomu budú vedieť lepšie prispôsobiť výklad učiva tomuto faktu. 

Náročnosť spôsobenú atribútom b) budú učitelia riešiť výberom aj menej náročných 

príkladov a prípadových štúdií. 

Atribút c) sa na FHI kontinuálne rieši publikovaním vlastnej študijnej literatúry, avšak pri 

zosúlaďovaní študijných programov so štandardami SAAVŠ vzniklo viacej nových predmetov, 

ktoré odrážajú aktuálne poznatky a trendy v predmetných oblastiach, avšak ešte nedisponujú 

vlastnou študijnou literatúrou. 

Náročnosť predmetu v niektorých prípadoch súvisela s prechodom na výučbu 

v modernejších a v praxi rozšírenejších softvérových produktoch. Tento prechod je 

pochopiteľne pozitívny a trajektórie vzdelávania od prvého do posledného ročníka v „nových“ 

študijných programoch sú nastavené tak, že tento problém by mal byť eliminovaný a k tejto 

eliminácii dopomôže aj študijná literatúra, ktorá je v štádiu príprav. 



Študenti na viacerých predmetoch pozitívne hodnotili možnosť získania bodov za aktivitu 

na cvičeniach, prípadne na prednáškach. Boli však predmety, pri ktorých získavanie bodov za 

aktivitu na prednáškach študenti hodnotili negatívne, a to aj v prípade, keď išlo o bonusové 

body. Garanti predmetov zvážia, či bonusové body spĺňajú očakávania na ich motivačný efekt 

a či ich budú ponúkať. 

Viaceré výhrady sa týkali organizácie a formy blokovej výučby. Na základe podnetov 

zo strany študentov sa dospelo k záveru, že takáto forma výučby sa bude aplikovať iba 

výnimočne. 

Napriek tomu, že viaceré námety zo strany študentov mali nízku frekvenciu výskytu, 

programové rady študijných programov sa nimi zaoberali, alebo sa nimi budú zaoberať. 

Niektoré pripomienky boli vyhodnotené ako nerelevantné a v snahe pripraviť študentov čo 

najlepšie do praxe a pre zvládnutie ďalších predmetov, neboli akceptované (napr. výhrady voči 

výučbe toho, čo nie je predmetom skúšky).  

Mnohí pedagógovia negatívne hodnotia slabšie plnenie študijných povinností 

u niektorých študentov v dôsledku ich zamestnania popri štúdiu. Z niektorých slovných 

hodnotení študentov sa dalo dedukovať, že aj tento aspekt generuje nespokojnosť, ktorá však 

nie je opodstatnená a neposkytuje námety na skvalitnenie vzdelávania. 

Na druhej strane, prieskum názorov študentov na predmet/učiteľa poukázal na množstvo 

pozitív, ktoré študenti oceňujú a uvedomujú si ich význam pre svoju profiláciu a uplatnenie 

v praxi. 

Závažnejšie alebo opakujúce sa negatívne hodnotenia učiteľov zo strany študentov sa 

odrážajú v dĺžke doby, na ktorú je zamestnanec opakovane prijatý na miesto učiteľa na fakulte. 

U takéhoto učiteľa sa v nasledujúcom období bude veľmi pozorne sledovať hodnotenie 

študentov, ako aj hodnotenie vyučovacieho procesu, ktoré je výsledkom hospitácií. Vzhľadom 

na tarifný platový systém a obmedzené finančné prostriedky sa pozitívne hodnotenia dajú 

zohľadniť v platoch učiteľov len minimálne. 

Všetkým študentom, ktorí poskytli spätnú väzbu v rámci predmetného prieskumu 

vo forme konštruktívnej kritiky, chce vedenie fakulty týmto vyjadriť poďakovanie. 
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